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Protokół nr 53/23 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 21 marca 2023 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Zofia Krzemińska - Przewodnicząca Komisji, 
2. Andrzej Chatłas 
3. Jarosław Tadyeh, 
4. Danuta Zalewska, 
5. Katarzyna Kolasa, 
6. Ireneusz Balcer, 

Pozostali zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1). 

Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie o godzinie 11.00. 

Na początek powitała członków Komisji, a także zaproszonych gości. Następnie 

zaprezentowała porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Zapoznanie się z informacją na temat zagrożenia przestępczością nieletnich na 

terenie powiatu przedstawione przez przedstawiciela Komendy Powiatowej 

Policji w Sępólnie Krajeńskim. 

2. Informacja dot. bazy sportowej szkół powiatowych. 

3. Zapoznanie się z kalendarium kulturalno-sportowym powiatu. 

4. Informacja z działalności sportowej w powiecie przedstawionego przez 

Powiatowego Koordynatora Sportu. 

5. Informacja na temat działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów. 

6. Opiniowanie projektów uchwała na sesję. 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
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W związku z nieobecnością Powiatowego Koordynatora Sportu punkt 4 porządku 

obrad przełożono na jedną z kolejnych posiedzeń Komisji. 

Ad.l. 

Informację związaną z zagrożeniem z przestępczością nieletnich na terenie powiatu 

sępoleńskiego przedstawił zastępca komendanta KPP w Sępólnie Krajeńskim Lech 

Zajączkowski. 

Jak poinformował Z-ca Komendanta w 2022 roku na terenie powiatu sępoleńskiego 

policjanci stwierdzili 761 przestępstw, w tym 28 czyny karalne nieletnich. Natomiast 

w 2021 roku stwierdzono 629 przestępstw, z czego 4 popełnione przez nieletnich. 

Liczby te wskazują na wzrost przestępczości z udziałem nieletnich w stosunku do roku 

2021 o 132, czyli o 21%. 

L. Zajączkowski odniósł się do problemu związanego z nadużywaniem alkoholu i 

zażywaniem narkotyków wśród osób nieletnich. W 2022 roku na terenie podległym 

KPP w Sępolnie Krajeńskim ujawniono trzy osoby nieletnie będącą pod wpływem 

narkotyków, co wskazuje na wzrost w stosunku do 2021 roku, w którym stwierdzono 

jeden przypadek nieletnich znajdujących się pod wpływem narkotyków. Jak podkreślił 

Komendant, pod wpływem narkotyków u nieletnich ujawnia się agresja, zanika 

krytycyzm i maleje możliwość obiektywnej oceny swojego zachowania, co prowadzi 

do popełniania przez nich czynów karalnych. Mimo to w 2022 roku na terenie 

powiatu, nie odnotowano żadnego sprawcy czynu karalnego znajdującego się pod 

wpływem narkotyków lub środków odurzających. Tak samo było w roku 2021. Jeśli 

chodzi o nadużywanie alkoholu wśród nieletnich, to w roku 2022, w porównaniu do 

2021 roku zmniejszyła się liczba ujawnionych osób nieletnich będących pod wpływem 

alkoholu, z 17 na 11. 

Lech Zajączkowski podkreślił, że analizując czyny karalne popełniane przez 

nieletnich należy pamiętać, że zgodnie z nową ustawą o wspieraniu i resocjalizacji 

nieletnich należą do nich nie tylko przestępstwa lub przestępstwa skarbowe, ale 

również wszystkie wykroczenia określone w Kodeksie wykroczeń. Na terenie 

powiatu sępoleńskiego w roku 2022 nastąpił niewielki spadek liczby wykroczeń o 34, 

w porównaniu do roku 2021. Natomiast liczba czynów karalnych spraw złożonych do 

sądu rodzinnego wzrosła o 18 w porównaniu do roku 2021. 
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Z-ca komendanta poruszył również kwestię związaną z przestępczością osób 

nieletnich na terenie placówek oświatowych. Z posiadanych danych wynika, że w 

2021 roku na terenie placówek oświatowych i wychowawczych znajdujących się na 

terenie powiatu sępoleńskiego stwierdzono 7 przestępstw, gdzie jedno zostało 

wykryte, co dało wskaźnik wykrywalności na poziomie 14,2%. W roku 2022 

odnotowano wzrost przestępstw i było ich 18 - 14 to przestępstwa z art. 224a KK ( 

czyli fałszywe alarmy o podłożeniu ładunków wybuchowych lub chemicznych). 

Po wystąpieniu Z-cy Komendanta Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Danuta Zalewska odniosła się do problemu związanego z nieodpowiednim 

zachowaniem młodzieży przebywającej w godzinach wieczornych przy molo w 

Sępólnie Kraj. Radna stwierdziła, że są oni bezkarni. Osoby te przesiadują na ławce, 

która tam się znajduje, piją alkohol i zażywają narkotyki. Zdaniem Radnej ławka 

powinna zostać zlikwidowana i może chociaż częściowo problem uległby 

rozwiązaniu. 

Lech Zajączkowski odpowiedział, że policja ma świadomość zagrożenia, które w tym 

miejscu występuje. Natomiast policjanci mają to miejsce częściej patrolować i robią 

to. Społeczeństwo jednak musi zdawać sobie sprawę, że nie można tam postawić 

patrolu na kilka godzin, bo wówczas młodzież przeniesie się w inne miejsce. Poza 

tym samo przebywanie w jakimś miejscu nie uprawnia policjantów do kontrolowania 

ludzi. 

Przewodniczący Marek Chart poinformował, że w tym miejscu miasto zamontowało 

ławkę aby ludzie starsi mogli na niej przysiąść podczas spacerów. Oczywiście zawsze 

istnieje szansa, żeby w tej kwestii porozmawiać z Burmistrzem. 

Katarzyna Kolasa zwróciła uwagę, ze istnieje kilka miejsc, gdzie spotyka się 

młodzież, jak na przykład cmentarz radzieckich żołnierzy. Należy jednak zadać 

pytanie, gdzie są rodzice tej młodzieży? 

Z-ca Komendanta poinformował, że Komenda Powiatowa Policji w Sępólnie 

podejmuje wiele działań w celu edukacji młodzieży. W ubiegłym roku odbyło się 106 

spotkań w placówkach oświatowych. L. Zajączkowski zaznaczył, że policja jest 

bardzo otwarta na tego typu spotkania. 

Wiceprzewodnicząca Komisji stwierdziła, że organizowanie tego typu spotkań w 

szkole nie zawsze przynosi pozytywny oddźwięk ze strony rodziców. Katarzyna 
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Kolasa przytoczyła sytuację, kiedy spotkała się z zarzutami, że dzieci w szkole 

straszone są policją. 

Zofia Krzemińska stwierdziła, że to powinien być obowiązek, żeby rodzice również 

musieli uczestniczyć w tego typu spotkaniach. 

Ad.2. 

W tym punkcie Lidia Sokulska-Tłok zaprezentowała bazę sportową, która dysponują 

szkoły powiatowe. Dyrektor poinformowała, że po inwestycjach, które poczyniono w 

LO w Sępólnie Kraj., trzeba będzie unowocześnić bazę sportową w szkołach 

więcborskich. Wyraziła nadzieję, że być może uda się na ten cel pozyskać środki 

unijne. 

Szkoła obiekt/pomieszczenie powierzchnia m2 Wyposażenie/funkcjonalność 

boisko sportowe 
zewnętrzne 

800 m2 bieżnia lekkoatletyczna, 
skocznia w dal, 

rzutnia do pchnięcia kulą, 

LICEUM 

OGÓLNOKSZTAŁCĄCE IM. 

TAEDUSZA 

KOTARBIŃSKIEGO W 

SĘPÓLNIE KRAJEŃSKIM 

sala gimnastyczna 270 m2 koszykówka, 
siatkówka, 

futsal, 
kondycyjne zajęcia ogólne 

i specjalistyczne, 

Siłownia wewnętrzna 33,0625 m2 mini atlas, 
suwnica, 
ławeczki, 
stojaki, 

sztangi z kompletem 
obciążenia, 
sztangielki, 

rower stacjonany 

LICEUM 

Sala gimnastyczna 329,43 m2 koszykówka, 
siatkówka, 

bramki do piłki ręcznej 

OGÓLNOKSZTAŁCĄCE IM. J. 

KORCZAKA W WIĘCBORKU Siłownia 21,97 m2 
atlas, 

ławeczka, 
sztangi, 
orbitrek, 
steper 

Zewnętrzna skocznia w 
dal 

- skok w dal 
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Sala gimnastyczna 295 m2 (w tym 
siłownia) 

koszykówka, 
tenis stołowy (7stołów), 

drabinki 

SPECJALNY OŚRODEK 

SZKOLNO-WYCHOWAWCZY 

W SĘPÓLNIE KRAJEŃSKIM 

Siłownia 42,5 m2 (wyposażenie własność klubu 
HERKULES) 

8 rowerów rehabilitacyjnych 
2 orbitreki 
3 atlasy 
4 sztangi 
12 hantli 

obciążniki 200kg 

Boisko szkolne - 2 piłkochwyty, 
2 bramki, 

skocznia w dal 

ZESPÓŁ SZKÓŁ 

PONADPODSTAWOWYCH 

Sala gimnastyczna 305 m2 koszykówka, 
siatkówka, 
piłka nożna, 
piłka ręczna 

W SĘPOLNIE KRAJEŃSKIM 

Boisko szkolne 1800 m2 piłka nożna 

Skocznia w dal - skok w dal 

CENTRUM KSZTAŁCENIA 

ZAWODOWEGO 1 

USTAWICZNEGO W 

Sala gimnastyczna 
(wymagany remont 

parkietu) 

343,74 m2 koszykówka, 
siatkówka 

WIĘCBORKU 

Siłownia 81,54 m2 Zestaw hantli, 
12 gryfów + obciążenia, 

8 ławeczek, 
4 urządzenia typu atlas, 

urządzenie wielofunkcyjne, 
brama do ćwiczeń 

Pomieszczenie do tenisa 
stołowego i ćwiczeń przy 

muzyce 

161,81 m2 3 stoły do tenisa stołowego, 
mini wieża, 

bieżnia, 
3 rowerki, 
3 steppery, 

orbitrek, 
22 stepy 

Boisko przy sali 
gimnastycznej 

3000 m2 Aktualny stan boiska 
uniemożliwia prowadzenie 
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zajęć z lekkiej atletyki -
realizowane są dzięki 

współpracy z MGLKS „Grom" 
Więcbork na stadionie 
miejskim w Więcborku 

Ad.3. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) przedstawiła kalendarz imprez kulturałno-

sportowych, które powiat zamierza zorganizować w roku 2023. 

Będą to m.in. wystawa stołów wielkanocnych, turniej wiedzy pożarniczej, powiatowe 

zawody strażackie młodzieży, obchody powiatowego dnia matki, rajd rowerowy „Bike 

Krajna", regaty, Grand Prix w piłce siatkowej mężczyzn, dożynki powiatowe w 

Zamartem. 

Ad.5. 

Katarzyna Niepiekło-Theil przedstawiła informację z działalności Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów w roku 2022. 

W roku 2022 Powiatowy Rzecznik Konsumentów udzielił porad i informacji prawnej 

242 konsumentom, z czego 208 wymagało jedynie krótkiej odpowiedzi na pytania, 

przekazania formularza reklamacyjnego, informacji ogólnej. Pomocy Konsumentom 

udzielano podczas rozmów telefonicznych, za pośrednictwem poczty elektronicznej, 

bądź też bezpośrednio w urzędzie. Przykładem lat ubiegłych najwięcej porad 

udzielanych było telefonicznie i maiłowo. Z porad Rzecznika najczęściej korzystały 

osoby aktywne zawodowe, które preferowały wyłącznie kontakt poprzez email. Część 

wniosków wraz ze stosowną dokumentacją wysyłanych było drogą tradycyjną. W 

dalszym ciągu zauważalny był spadek porad udzielanych seniorom. Wpływ na to miał 

spadek sprzedaży realizowanych w ramach pokazów. Tendencja spadkowa utrzymuję 

się od pandemii Covid-19. Jeżeli chodzi o profil konsumenta to ulega on dalszej 

ewolucji. W latach ubiegłych z porad korzystali w większości konsumenci 

zamieszkujący stolicę powiatu. Obecnie te proporcje się wyrównują. Konsekwentnie 

od dwóch lat spada ilość interwencji związanych z umowami zawieranymi poza 

lokalem przedsiębiorstwa, co spowodowane było sytuacją pandemiczną w kraju oraz 

zmianą przepisów dotyczących sposobu ich zawierania. Ze względu na sposób 

zawarcia umowy najwięcej zgłoszeń dotyczyło umów zawieranych w lokalu 
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przedsiębiorstwa - 81, natomiast umów zawieranych poza lokalem odnotowano 27. 

Tak jak i w roku ubiegłym najwięcej spraw odnosiło się do zakupu obuwia i odzieży 

(30), oraz sprzętu rtv i agd (25). Natomiast najczęściej zgłaszane problemy przez 

konsumentów to: wady towarów, nienależyte wykonanie umowy-121 spraw, pomoc w 

rozwiązaniu umowy, odstąpienie - 49 spraw, warunki umowy- 19 spraw. 

Katarzyna Niepiekło-Theil stwierdziła, że pracę Rzecznika usprawniłaby możliwość 

uzyskania bezpłatnej opinii rzeczoznawcy zarówno w przypadku upływu roku czasu 

od momentu zakupu oraz w momencie kiedy niekorzystna decyzja dla konsumenta 

uzasadniona jest już opinią rzeczoznawcy. 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Zofia 

Krzemińska zakończyła posiedzenie Komisji o godzinie 12.50. 

Protokołowała: 
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